
У  АД КРЫ ТЫ М  Ф АРМ АЦ Е

дзщячых садоу” Ураду i мясцовым 
органам улады даручана да канца 
2020 года гэтыя ды шшыя пытанш 
даш кольнай адукацьп выраш ыць 
поунасцю. Разам з тым, для таго каб 
дашкольная адукацыя была якаснай i 
даступнай, за апошшя гады у краше 
зроблена нямала. У Benapyci актыуна 
будуюцца новыя дашкольныя уста- 
новы. Толью у 2016 годзе уведзена 
у эксплуатацыю 12 дз1цячых садоу, 
у 2017-м — яшчэ 16. Аргашзаваны 
падвоз выхаванцау, адкрыты трупы 
кароткачасовага знаходж ання. У 
комплексе беларуская дашкольная 
адукацыя не мае аналагау у свеце: яна 
у асноуным бясплатная, усе маюць 
роуны доступ да яе.

Пра аплату працы
Прэзщэнт запатрабавау дыферэн- 

цыраваць аплату працы у адукацьп: “Я 
вам шчыра скажу: настаушк настауш- 
ку не роуны. Вы тэта ведаеце не горш 
за мяне. Тады чаму мы стварыл1 урау- 
ншауку i  настаушю у нас заработную 
плату практычна усе атрымл1ваюць ад- 
нолькавую?” Але, з iH m a r a  боку, нельга 
дапусцщь значнай рознщыу зарплацеу 
настаушка са стажам i маладога спецы- 
ял1ста пры умове, што выпускшк ВНУ 
валодае yciMi неабходным1 кампетэн- 
цыям1. Аляксандр Лукашэнка даручыу

у будучым годзе вырашыць пытанне з 
памерам зарплат настаушкау: “У нас 
у асноуным адукацыя бясплатная. I 
мы в я л т я  грошы укладваем у тэта. 
Вядома, недзе абядняем выкладчыка 
i настаушка. У 1ншых крашах усё на- 
адварот: каласальныя грошы за кошт 
таго, што усё платнае, яны трацяць на 
дапамогу настаушкам i выкладчыкам. 
Як1м шляхам мы пойдзем? Розныя бу- 
дуць падыходы”.

Пра выхаванне

“Ц1 вырашаны усе пытанн1, як1я пе- 
рашкаджал1 педагогу укладваць душу 
у сва1х выхаванцау? Раней было шмат 
нараканняу на высокую загружанасць 
настаушкау неуласщвым1 функцыям1. 
Летась м1н1стэрства запэун1ла: пры- 
няты вычарпальны перал1к школьнай 
дакументацьп, пытанне зал1шняй на- 
грузк1 знята. Аднак мне дакладваюць,

М еркаванш

Наталля Баранава, рэктар М1нскага 
дзяржаунага л1нгв1стычнага 
ун1вератэта:

— Прыярытэты далейшага развщця 
адукацьп расстаулены прав1льна, цяпер 
важна не памылщца у выбары шляхоу ix 

рэал1зацы1. Асабл1вую значнасць праведзенаму педсавету 
надау удзел Прэзщэнта, як1 вельм1 дакладна абазначыу 
праблемныя пытанш у рабоце адукацыйнай с1стэмы, а 
таксама вызначыу асноуныя вектары яе развщця на перс- 
пектыву. Рухацца наперад трэба акуратна, узважваючы 
рашэнш, якхя пав1нны прыносщь толью карысць працэсу 
адукацьп.

Наталля Калжоуская, дырэктар 
Брэсцкага абласнога л1цэя iMfl 
П.М. Машэрава:

— Мяне больш за усё хвалююць 
пы танш  аргаш зацьп  адукацы йнага

працэсу на трэцяй ступен1 агульнай сярэдняй адукацьп, 
у першую чаргу профшьнага навучання. Для нас важна 
захаваць тыя напрамю, па я к и  на гэтым этапе ажыццяу- 
ляецца вывучэнне асобных прадметау на павышаным 
узроун1, пакольк1 яны запатрабаваныя у вучняу. У дзя- 
цей павшен заставацца выбар, як1я прадметы вывучаць 
на павышаным узроун1, а яюя на базавым, у залежнасц1 
ад схшьнасцяу i пераваг, звязаных з далейшым прафес1й- 
ным самавызначэннем. Пры правядзенш прафарыента- 
цыйнай работы таксама мэтазгодна наладзщь супрацоу- 
нщтва устаноу агульнай сярэдняй адукацьп з вышэйшай 
школай. Напрыклад, у нас таю досвед ёсць з Акадэм1яй 
юравання пры Прэзщэнце.

Уладз1м1р Шыцько, дырэктар 
Гарадоцкага дзяржаунага аграрна- 
тэхн1чнага каледжа, заслужены 
настаун1к Benapyci:

— Сёння на хвал1 грамадскага аб- 
меркавання тэмы сярэдняй i вышэйшай
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